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ZÁPIS 
z 21. zasedání zastupitelstva obce  

ze dne 9. listopadu 2016 s tímto programem: 

 

1. Návrh řešení hracích prvků na prostor návsi v Markoušovicích 

2. Personální změna v kulturním výboru obce  

3. Schválení návrhů pro změnu územního plánu obce č. 2 

4. Majetkové záležitosti 

5. Různé   

 

 

Účast:  9 členů zastupitelstva dle prezenční listiny – Radek Posdiena, Bc. Petr 

Martinec, Ing. Libor Kneifel, Bc. Aleš Vlček, Dušan Frýba, Ludmila 

Špetlová, Jan Špetla, David Šrůtek, od usnesení č. 4 přítomen Ing. 

Zdeněk Štěpán 

Zapisovatel:  Jitka Palachová 

Ověřovatelé zápisu:    D. Frýba, R. Posdiena     

Úprava usnesení: Bc. A. Vlček, D. Šrůtek   

Schválení programu:  

Pro: 8   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 1. Hrací prvky na prostor návsi v Markoušovicích 

Starosta předložil cenovou nabídku od firmy Hřiště.cz na dodání hracích prvků na dokončení 

návsi v Markoušovicích dle projektu, nabídnutá cena 483 910 Kč bez DPH. Zároveň byla 

předložena nabídka na zajištění dotace na tuto akci od firmy Timoris Projekt a.s. z Programu 

na obnovu venkova (MMR ČR) za cenu dle platebních podmínek smlouvy 3 000 Kč bez DPH 

jednorázově za podání a 1 % z celkové částky projektu, maximálně 33 000 Kč bez DPH.  

Zastupitelstvem obce bylo schváleno.   

 

Usn. č. 1  

Zastupitelstvo obce schvaluje nákup hracích prvků a prolézaček dle předložené nabídky od fi. 

Hřiště.cz,  IČ: 28354303 na vybavení prostoru návsi v Markoušovicích za cenu 483.910 Kč bez 

DPH a zároveň pověřuje starostu uzavřením smlouvy o dílo se společností TIMORIS Projekt 

a.s. dle předložené nabídky na zajištění administrace žádosti o dotaci na tuto akci. 

Hlasování: 

Pro: 8   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

2.  Kulturní výbor – personální změna 

Byla navržena změna v členech kulturního výboru obce – na vlastní žádost odstupující Vlastu 

Seidelovou nahradí Jitka Palachová s účinností od schválení změny.  

 

Usn. č. 2                                                                                                                                                                     

Zastupitelstvo obce schvaluje personální změnu v kulturním výboru obce. Za odstupující 

členku výboru Vlastu Seidelovou  jmenuje Jitku Palachovou.  

Hlasování: 

Pro: 8   Proti: 0  Zdržel se: 0 
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3.  Schválení návrhů pro změnu územního plánu obce č. 2 

Jedná se o aktualizaci územního plánu na základě doporučení správního orgánu a odpovědi 7 

občanů na výzvu k návrhům změn.  Požadavek na změnu ÚP č. 2 je podán na Městském úřadě 

v Trutnově na odboru územního plánování. Navrhovatelé jsou ochotni podílet se na 

zapracování změn ÚP v poměrné výši mezi sebou a obcí, upřesněno bude po schválení změny 

a podle zjištění celkové ceny. Z řad občanů od bývalého zastupitele byl podán návrh na 

nepožadování úhrady od občanů za změnu ÚP, veřejná správa by měla být pro občany, kteří 

si ji za své daně platí. Po diskuzi bylo původní navrhované usnesení změno tak, že zatím jen 

ZO bere na vědomí požadavek na změnu ÚP č. 2 a o úhradě se rozhodne poději podle 

konkrétní situace. 

 

Usn. č. 3  

Zastupitelstvo obce bere na vědomí návrhy na změnu ÚP obce Velké Svatoňovice č. 2. 

Hlasování: 

Pro: 8   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

4.  Majetkové záležitosti 

a) Schválení zřízení věcného břemene služebnosti – starosta předložil ke schválení firmy 

ENERGOLAND spol. s.r.o. na uzavření budoucí smlouvy na zřízení věcného břemene na 

položení zemního kabelu v délce cca 24 m na parcele č. 282/12 v k.ú. Velké Svatoňovice.  

 

Usn. č. 4 

Zastupitelstvo obce schvaluje žádost fi. ENERGOLAND spol. s.r.o. na uzavření budoucí 

smlouvy na zřízení věcného břemene na položení zemního kabelu v délce cca 24 m na parcele 

č. 282/12 v k.ú. Velké Svatoňovice a pověřuje starostu uzavřením smlouvy. 

Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

  

b) Starosta předložil žádost  SÚS KHK o bezúplatný převod parcel o celkové výměře 10 m2  

z majetku obce jako upřesnění pozemků po opravě mostu naproti prodejně. Po zveřejnění 

záměru bude dáno do ZO ke schválení – bude vyvěšeno 9.11.2016. 

 

Usn. č. 5 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí žádost SÚS KHK o bezúplatný převod částí parcel v k.ú. 

Velké Svatoňovice z majetku obce. Jedná se o parcely č.: 2004/18 díl „e“- 1 m2, 2200 díl  „c“ 

– 1 m2, 1762/30 díl „b“ – 8 m2, vše zapsané na LV č.10001 Obec Velké Svatoňovice a ukládá 

starostovi zveřejnit záměr tohoto převodu majetku. 

c)  Schválení uzavření bezúplatné směnné smlouvy mezi Obcí Velké Svatoňovice a p. Rýdlem 

Petrem, bytem Rtyně v Podkrkonoší, Hornická 533. Jedná se o směnu pozemků v majetku  

obce Velké Svatoňovice p.č. 1/25 o výměře 88 m2  zapsané na LV č. 10001  za pozemky od 

p. Rýdla p.č.1/8 část „a“ – 72 m2, 1/3 část „b“ – 6m2, p.č.3 – 17 m2 zapsané na LV č.107,  vše 

v k.ú. Starý Sedloňov dle zaměření GP č. 371-69/2015 pro upřesnění vlastnictví pozemků pod 

místní komunikací. Záměr směny pozemků byl vyvěšen od 10.10.2016 do 27.10.2016.  

 

Usn. č. 6 

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření bezúplatné směnné smlouvy mezi Obcí Velké 

Svatoňovice a p. Rýdlem Petrem, bytem Rtyně v Podkrkonoší, Hornická 533. Jedná se o směnu 

pozemků v majetku  obce Velké Svatoňovice p.č. 1/25 o výměře 88 m2 zapsané na LV č. 10001  
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za pozemky od p. Rýdla p.č.1/8 část „a“ – 72 m2, 1/3 část „b“ – 6m2, p.č.3 – 17 m2 zapsané na 

LV č.107,  vše v k.ú. Starý Sedloňov dle zaměření GP č. 371-69/2015 a pověřuje starostu  

uzavřením smlouvy. 

Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

d) Předložen návrh na odkoupení pozemku číslo 1/26 v k.ú. Starý Sedloňov od pí. Lenky 

Šnytové, bytem Markoušovice 212, oddělený GP č. 371-69/2015 o výměře 3 m2 za předem 

dohodnutou cenu 20 Kč/m2,  který  souvisí s výše uvedeným bodem c). 

 

Usn. č. 7 

Zastupitelstvo obce souhlasí se zakoupením pozemku číslo 1/26 v k. ú. Starý Sedloňov od pí. 

Lenky Šnytové bytem Markoušovice 212, oddělený GP č. 371-69/2015 o výměře 3 m2 za 

předem dohodnutou cenu 20 Kč/m2 a pověřuje starostu uzavřením smlouvy. 

Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

  

5.      Různé 

a) Rozpočtové opatření 

Zastupitelstvu bylo předloženo ke schválení rozpočtové opatření č. 5 – změna nutná ve 

výdajové části rozpočtu – navýšení  87 000 Kč z důvodu vyrovnání přidělení dotace z KHK 

na projektovou dokumentaci na kanalizaci, navýšení 97 000 Kč na celkovou cenu opravy 

sakrálních staveb a navýšení 30 500 Kč na cestu na Kvíčalu. Oproti tomu byly výrazně 

sníženy výdaje za nerealizované akce – zasíťování RD U Kapličky (voda, odpady, plyn)            

- 1 469 000 Kč, na zateplení a fasádu budovy čp. 286 vedle úřadu -530 000 Kč, další snížení 

na různé menší opravy -230 500 Kč, celkové snížení výdajů i po navýšení 2 položek činí           

-2 015 000 Kč, celkové financování od počátku roku je tak vyrovnáno a navíc zbývá úspora 

vlastních prostředků 937 500 Kč. Přesný výsledek hospodaření bude znám až po ukončení 

zaúčtování nákladů za celý rok. 

 

Usn. č. 8  

Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2016 dle přiloženého návrhu. 

Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

b) Finanční výpomoc Peterkovým za úraz syna v MŠ 

Starosta předložil návrh poskytnutí jednorázové finanční výpomoci manželům Martinovi a 

Lucii Peterkovým na zvýšené životní náklady za léčbu a pravidelné návštěvy specializovaných 

lékařských pracovišť po úrazu syna, který se stal v mateřské škole. Obec jako zřizovatel 

mateřské školy i vlastník budovy, ke se úraz stal, chce nějakým způsobem kompenzovat 

rodičům trvalý následek úrazu jejich syna bez posuzování případných konkrétních viníků, jako 

splnění určité morální odpovědnosti. Vzhledem k tomu, že konkrétní finanční požadavek si 

Peterkovi nepodali, byl podán návrh na  30 000 Kč, který byl po diskusi doporučen navýšit na 

50 000 Kč.  Tato finanční výpomoc bude považována za konečné vypořádání ze strany obce.  
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Usn. č. 9                                                                                                                                                                                           

Zastupitelstvo obce schvaluje jednorázovou sociální finanční výpomoc manželům Martinovi 

a  Lucii Peterkovým ve výši 50.000 Kč  na  zvýšené  životní náklady z  důvodu  pravidelných 

návštěv lékaře souvisejících  s  úrazem  jejich dítěte, který se stal  v mateřské  škole zřizované 

obcí a ukládá starostovi zajistit její poskytnutí do 30.11.2016.  

Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

c) Veřejná finanční podpora ve výši 6.000 Kč pro Městskou knihovnu s regionálními 

funkcemi  se sídlem v Trutnově, IČ:  00371815, která bude použita pro nákup knih do 

výměnných souborů v obecní knihovně  - pravidelný příspěvek na základě žádosti pro rok 

2017.  

Usn. č. 10 

Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí dotace ve výši 6.000 Kč pro Městskou knihovnu 

s regionálními funkcemi  se sídlem v Trutnově, IČ:  00371815, která bude použita pro nákup 

knih do výměnných souborů v obecní knihovně a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  

Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

d) Změna lesního hospodáře – starosta přednesl návrh dosavadního lesního hospodáře pana 

Eduarda Vlčka na ukončení činnosti k 31.12.2016 a jako svého zástupce doporučil pana Petra 

Čanygu. Panu Vlčkovi za jeho mnoholetou práci pro obec lesního hospodáře i mnoho 

předchozích let v zastupitelstvu obce  patří dík a samozřejmě je jeho žádost o ukončení činnosti 

respektována. 

Usnes. č. 11 

Zastupitelstvo obce schvaluje změnu lesního hospodáře pro hospodaření v obecních lesích. 

Od 1.1.2017 bude tuto činnost vykonávat p. Petr Čaniga, bytem Markoušovice 217. 

Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

e) Starosta předložil ke schválení návrh na uzavření mandátní smlouvy s firmou Transport 

Trutnov s.r.o.  na provozování svozu odpadu ve Velkých Svatoňovicích na dobu určitou od 

1.1.2017 do 31.12.2017, v dalších letech se připravuje jiné řešení svozu odpadů. Jednotlivé 

ceny svozů jsou popsány v mandátní smlouvě a celková cena služby za rok je závislá na 

přesném množství odpadu a počtu svozů. Podle množství a svozů letošního roku je celková 

cena služby s  navýšením 2 % cca 422 000 Kč za rok.  

 

 

Usn. č. 12 

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření mandátní smlouvy s firmou Transport Trutnov s.r.o.  

na provozování svozu odpadu ve Velkých Svatoňovicích na dobu určitou od 1.1.2017 do 

31.12.2017 dle předloženého návrhu a pověřuje starostu podpisem smlouvy. 
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Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

f) Starosta informoval o nutnosti pořízení funkčního vozidla pro hasiče v Markoušovicích, 

současné vozidlo AVIA je už nerentabilní opravit – vyhořela elektroinstalace. Obec Malé 

Svatoňovice nabízí Avii A 31 funkční  v  dobrém stavu úměrnému stáří vozidla za cenu 25 000 

Kč. Bylo hlasováno o schválení tohoto nákupu. 

 

Usn. č. 13 

Zastupitelstvo obce schvaluje nákup nákladního vozidla AVIA A 31 od obce Malé 

Svatoňovice pro výjezdovou jednotku hasičů obce Velké Svatoňovice za cenu 25 000 Kč. 

 

Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 g) Nutnost opravy podlahy v garážích hasičů ve Velkých Svatoňovicích – starosta 

předložil nabídku opravy speciálním odolným pryskyřicovým povrchem od firmy Labík 

průmyslové podlahy s.r.o., Červený Kostelec. Bylo hlasováno o odsouhlasení této zakázky. 

 

Usn. č. 14 

Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku od firmy Labík průmyslové podlahy s.r.o., Červený 

Kostelec na opravu podlah v garáži č. 1 a 2 v hasičské zbrojnici ve Velkých Svatoňovicích za 

nabídnutou cenu 75 000 Kč. 

 

Hlasování: 

Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

h) Ostatní různé informace a diskuse 

- současná provozovatelka restaurace K Klub Blanka Součková Škrobánková chce skončit 

k 31.12.2016 – podala výpověď z nájmu dne 9.11.2016; bude zveřejněn nabízený pronájem 

novým zájemcům, podány inzeráty apod., aby provoz restaurace mohl pokračovat; 

- v budově pro seniory čp. 210 je požadavek na provozování pedikúry a masáží, bude jednáno 

se zájemcem o pronájmu; 

- v Markoušovicích žádají o podporu –finanční dar nebo úhradu doložených nákladů na 

vánoční akci rozsvěcení stromečku, jako už několik let bylo podpořeno, není předmětem 

schválení v ZO – lze poskytnout ze schváleného rozpočtu; 

- zastupitel J.Špetla vznesl požadavek na zakoupení blesku na fotografování akcí obce – 

zajišťuje obci fotodokumentaci z obřadů a různých kulturních akcí s vlastní technikou, blesk 

by obec zakoupila a poskytla jako výpůjčku – lze realizovat ze schváleného rozpočtu obce; 

- předsedkyně kulturního výboru informovala o pořádání Mikulášské besídky dne 4.12. od 15 

hod. na sále v kulturním klubu, je problém se zajištěním konferenciéra – zatím se z řad 

rodičů dětí nepodařilo zajistit, hledají dál; diskuse k tomuto témat – návrhy, že by případně  

mohla pomoci škola, ta ale pořádá vlastní besídky pro MŠ a ZŠ, dobrovolníci na konferování 

se nepřihlásili; 

- náves Markoušovice – příprava a dokončování návsi bylo medializováno – tisk. televize, 

občan A.Š. připomínka k reportáži v televizi, vyznělo pro obec Velké Svatoňovice 

nepříznivě, jako by si občané části obce Markoušovice museli vždy zařídit jen vše sami – 

zastupitel Ing. Štěpán jako autor kritizovaného výroku v reportáži odpověděl a vysvětlil, že 
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věta byla vytržena z kontextu, jak už to velmi zkracovaných reportáží bývá, což  může vyznít 

jinak, než bylo myšleno.  

 

 

Zapsala: Jitka Palachová, v.r.   

 

Ověřili: Bc. Aleš Vlček , v.r.  

 

  Ludmila Špetlová, v.r.        

        

 

 
                                                                                         otisk úředního razítka 

 

       Bc. Petr Martinec, starosta, v.r. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Pozn. Anonymizovaná verze pro zveřejnění 


